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Protokół Nr 30/2023 
z posiedzenia  
Komisji Współpracy Międzynarodowej  
z dnia 19 czerwca 2023 r. 
 
1. Otwarcie posiedzenia 

 
Przewodnicząca Komisji Współpracy Międzynarodowej- p. dr hab. Teresa Astramowicz-

Leyk, prof. UWM otworzyła posiedzenie Komisji Współpracy Międzynarodowej Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  

Przewodnicząca Komisji przywitała członków komisji i gości. 
Przewodnicząca poprosiła o potwierdzenie obecności i stwierdziła quorum. 
 

Obecni członkowie komisji: 
1. Teresa Astramowicz-Leyk – Przewodnicząca  Komisji 
2. Stanisław Gorczyca 
3. Patryk Kozłowski 
4. Julian Osiecki 
5. Dariusz Rudnik 
6. Marek Szter 
7. Jolanta Piotrowska 
8. Miron Sycz 
9. Jolanta Szulc  

              
2. Zatwierdzenie porządku obrad: 
 
 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia; 
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia; 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych; 

 Projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława w formie 
dotacji celowej na realizację zadań własnych w zakresie współpracy ze społecznościami 
lokalnymi i regionalnymi innych państw z przeznaczeniem na organizację pobytu 
letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego (Ukraina) – (Departament WM) 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wydminy w formie 
dotacji celowej na realizację zadań własnych w zakresie współpracy ze społecznościami 
lokalnymi i regionalnymi innych państw z przeznaczeniem na organizację pobytu 
letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego (Ukraina)- (Departament WM) 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej społeczności regionalnej 
Obwodu Rówieńskiego (Ukraina) – (Departament WM) 

4. Uchodźcy w Polsce- ocena społeczna- (dr hab. Katarzyna Maciejewska-Mieszkowska, prof. 
UWM); 

5. Program Południowy Bałtyk – (Departament Polityki Regionalnej); 
6. Sprawy różne; 
7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  

 Protokół Nr 29/2023 z dn.17.04.2023 r. 
8.  Zamknięcie posiedzenia 

 
Porządek posiedzenia został zatwierdzony pozytywnie jednogłośnie. 
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3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych; 

 Projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława w formie 
dotacji celowej na realizację zadań własnych w zakresie współpracy ze 
społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw z przeznaczeniem na 
organizację pobytu letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego (Ukraina) – 
(Departament WM) 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wydminy w 
formie dotacji celowej na realizację zadań własnych w zakresie współpracy ze 
społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw z przeznaczeniem na 
organizację pobytu letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego (Ukraina)- 
(Departament WM) 

 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej społeczności regionalnej 
Obwodu Rówieńskiego (Ukraina) – (Departament WM) 

 
 Przewodnicząca Komisji przekazała głos p. A. Brzyskiej- Wicedyrektor Departamentu 
Współpracy Międzynarodowej z prośbą o omówienie w/w projektów uchwał. Z-ca Dyrektora 
DWM wyjaśniła, że dwie pierwsze uchwały dotyczą wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży. 
Dwie gminy zgłosiły gotowość przyjęcia dzieci z Obwodu Rówieńskiego na letni wypoczynek – 
gmina Wydminy i gmina Iława. W każdym turnusie weźmie udział ok 40 osób. Z gminami zostaną 
podpisane szczegółowe umowy regulujące warunki pobytu. Wiek dzieci to 10-15 lat, termin- 
sierpień 2023 r. 
 Przewodnicząca Komisji zapytała, czy będą to dzieci rodziców, którzy biorą czynny udział 
w wojnie. 
 Z-ca Dyrektora DWM odpowiedziała, że w dużej części będą to dzieci uchodźców 
wewnętrznych ze wschodu, jak również mieszkańcy Obwodu Równieńskiego, być może też dzieci 
z mniejszości polskiej. 
 Przewodnicząca Komisji dodała, że bezsprzecznie wszystkie dzieci w Ukrainie w tej chwili 
potrzebują wsparcia i pomocy – i to nie ulega wątpliwości, natomiast w szczególny sposób 
powinniśmy otworzyć się na przyjęcie dzieci, których rodzice biorą czynny udział w obronie 
Ukrainy albo poległych. 
 Z-ca Dyrektora DWM odpowiedziała, że nabór jeszcze trwa, departament zwróci uwagę na 
tę kwestię i dodała, że podczas pobytu dzieci dostępna będzie pomoc psychologiczna. 
 Radny –p. Julian Osiecki zapytał, czy wypoczynek będzie organizowany tylko dla 
Ukraińców, czy również dzieci polskie będą brały w nim udział. 
 Z-ca Dyrektora DWM odpowiedziała, że wypoczynek organizowany zostanie tylko dla 
dzieci ukraińskich. 
 Radna – p. Jolanta Szulc dodała, że można by zaproponować gminom, aby zorganizowały 
już we własnym zakresie oddziały integracyjne, czy to półkolonie, czy po prostu inną formę 
dziennego pobytu.  
 Z-ca Dyrektora DWM odpowiedziała, że nie ma jeszcze szczegółowych programów, ale na 
to departament również zwróci uwagę. 
 Radny- p. Julian Osiecki zapytał o koszty organizacji przyjazdu. 
 Z-ca Dyrektora DWM odpowiedziała, że gmina Wydminy oszacowała wysokość środków 
na 150 tysięcy, Gmina Iława na 120 tysięcy. Pobyt dzieci w gminie Iława będzie dotyczył 
mniejszej grupy i krótszego pobytu. Dofinansowanie obejmuje czas od momentu przyjazdu dzieci 
na miejsce. Do tego czasu, za dzieci odpowiada strona ukraińska, co będzie jasno określone w 
umowie z gminami. 
 Przewodnicząca Komisji poprosiła Z-cę Dyrektora DWM o przekazanie informacji o tym, 
kiedy wypoczynek dla dzieci z Ukrainy się odbędzie. Komisja Współpracy Międzynarodowej 
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mogłaby wówczas odwiedzić uczestników. 
 Przewodnicząca Komisji poprosiła o zreferowanie projektu uchwały dotyczącego udzielenia 
pomocy rzeczowej społeczności regionalnej Obwodu Równieńskiego. 
 Z-ca Dyrektora DWM poinformowała, że dofinansowanie dotyczy kwoty 70 tys. zł na zakup 
sprzętu elektronicznego, wykrywającego zagrożenia, który ma być wykorzystywany przez 
strażaków do patrolowania granicy ukraińsko-białoruskiej. 
 Wicemarszałek M. Sycz uzupełnił wypowiedź p. wicedyrektor o informację, że chodzi o 
zakup drona z kamerą termowizyjną. 
 
 Przewodnicząca Komisji WM poddała pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Iława w formie dotacji celowej na realizację zadań 
własnych w zakresie współpracy ze społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw z 
przeznaczeniem na organizację pobytu letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego 
 
 Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie 
 
 Przewodnicząca Komisji WM poddała pod głosowanie Projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Gminie Wydminy w formie dotacji celowej na realizację zadań 
własnych w zakresie współpracy ze społecznościami lokalnymi i regionalnymi innych państw z 
przeznaczeniem na organizację pobytu letniego dzieci i młodzieży z Obwodu Rówieńskiego 
 
 Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie 
 
 Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej społeczności regionalnej Obwodu Rówieńskiego (Ukraina) 
 
 Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie 
 
 
4. Uchodźcy w Polsce- ocena społeczna- (dr hab. Katarzyna Maciejewska-Mieszkowska,  

prof. UWM); 
 
    Przewodnicząca Komisji przekazała głos p. dr hab. Katarzynie Maciejewskiej- 
Mieszkowskiej, prof. UWM, która omówiła w/w punkt porządku obrad omawiając następujące 
kwestie: 

 Przepływy migracyjne na granicy polsko-ukraińskiej w dniach 24.02.-02.07.2022 r. 
 Wyniki ankiety: „Czy Pana(i) zdaniem Polska powinna przyjmować ukraińskich 

uchodźców z terenów objętych konfliktem?” 
 Odsetek gospodarstw domowych, które udzieliły pomocy mieszkańcom Ukrainy 
 Odsetek gospodarstw domowych, które udzieliły pomocy mieszkańcom Ukrainy w I i II 

kw. 2022 r. według rodzajów pomocy 
 Odsetek gospodarstw domowych, które udzieliły pomocy mieszkańcom Ukrainy w I i II 

kw. 2022 r. według województw 
 Odsetek osób, które zadeklarowały przyjęcie uchodźcy/ów do swojego mieszkania 

(według województw) 
 Formy pomocy udzielanej uchodźcom z Ukrainy 
 Wyniki ankiety: „Czy, Pana(i) zdaniem, pomoc, którą nasz kraj oferuje uchodźcom jest 

wystarczająca?” 
 Wyniki ankiety: „Jak Pan(i) sądzi, przez jak długi okres przyjęci przez Polskę, ukraińscy 

uchodźcy powinni otrzymywać darmową pomoc ze strony państwa?” 
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 Wyniki ankiety: „Czy spotkał(a) się, Pani(i) osobiście lub słyszał(a) Pani(i) o związanych 
z przyjmowaniem uchodźców utrudnieniach?” 

 Wyniki ankiety: „Czy Pan(i) sam(a) lub ktoś z Pana(i) gospodarstwa domowego 
dobrowolnie i nieodpłatnie pomaga uchodźcom z Ukrainy? 

 Spadek poparcia dla przyjmowania uchodźców wojennych w okresie 03.04.2022-
11.12.2022 r.  

 Zaangażowanie w pomoc uchodźcom w listopadzie 2022 r. – wśród osób, które wcześniej 
udzielały pomocy 
 

     Przewodnicząca Komisji podziękowała za udział w komisji i zreferowanie w/w tematu 
porządku obrad. 
 
5. Program Południowy Bałtyk – (Departament Polityki Regionalnej); 

 
 Przewodnicząca Komisji przekazała głos Z-cy Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej 
–p. Emilowi Walendzikowi w celu referowania w/w punktu porządku obrad. Z-ca Dyrektora DPR 
omówił Program Południowy Bałtyk na lata 2021-2027 pod kątem struktury organizacyjnej, 
obszarów które obejmuje oraz wymienił cele i osie priorytetowe programu:  

 oś priorytetowa 1: Innowacyjny Południowy Bałtyk – zwiększanie poziomu innowacji i 
internacjonalizacji podmiotów lokalnych;  

 oś priorytetowa 2: Zrównoważony Południowy Bałtyk – promowanie zrównoważonego 
rozwoju oraz niebieskiej i zielonej gospodarki;  

 oś priorytetowa 3: Atrakcyjny Południowy Bałtyk – aktywacja potencjału turystycznego i 
kulturowego Obszaru Południowego Bałtyku; oś priorytetowa 4: Aktywny Południowy 
Bałtyk – poprawa zarządzania współpracą.  

Z-ca Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej poinformował o pierwszym naborze 
wniosków i dodał, że rekomendowanych do wsparcia jest 11 projektów na łączną kwotę ok. 18 
mln euro. W pierwszym naborze brali udział partnerzy z województwa warmińsko mazurskiego. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Z-ca Dyrektora DPR mógłby ich wymienić. 
P. Karol Ostrowski- główny specjalista w DPR odpowiedział, że są to: Stowarzyszenie 

Euroregion Bałtyk, Centrum Spotkań Europejskich Światowid, Port w Elblągu oraz Uniwersytet 
Warmińsko-Mazurski. Do dalszego etapu nie zakwalifikowało się jedynie Centrum Spotkań 
Europejskich Światowid, z powodu kwestii formalnych. 
 Przewodnicząca Komisji zapytała, czego dotyczył projekt Uniwersytetu Warmińsko-
Mazurskiego. 
 P. K. Ostrowski odpowiedział, że Uniwersytet jest partnerem w kilku projektach, pojawiały 
się projekty z zakresu gospodarki o obiegu zamkniętym. Widoczne jest rosnące zainteresowanie 
UWM programami INTERREG. 
 Z-ca Dyrektora DPR dodał, że ostateczną decyzję o tym, które projekty dostaną 
dofinansowanie podejmuje Komitet Monitorujący, który zbiera się w dniach 21-22 czerwca w 
Danii. Z-ca Dyrektora DPR omówił Program Południowy Bałtyk w odniesieniu do poprzedniej 
perspektywy finansowania.  
 Radna –p. Jolanta Szulc zapytała, ile wniosków z Polski staje na Komitet Monitorujący, 
oceniający wnioski, które będą realizowane.    
 Z-ca Dyrektora DPR odpowiedział, że program dotyczy tylko województwa pomorskiego, 
zachodnio-pomorskiego i naszego subregionu elbląskiego. 
 P. K. Ostrowski odpowiedział, że wszystkich projektów wpłynęło 36, w tym 6 z udziałem 
partnerów z naszego województwa 
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6. Sprawy różne; 
 

       Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w dniach 18-19 maja br. odbyło się VIII Polsko-
Ukraińskie Forum Naukowe i podziękowała radnym za udział. Pierwszego dnia Forum 
uczestniczyło 195 osób. Drugiego dnia wygłoszono 118 referatów.  
 Przewodnicząca Komisji poinformowała że 12 czerwca br. odbyła się II. edycja 
Młodzieżowego Sejmiku Klimatycznego. Wzięło udział ok 40 osób – młodzież ze Szczytna, 
Kętrzyna z Ełku, Pasłęka, Olsztyna. Organizatorem był Sejmik Województwa i Instytut Nauk 
Politycznych UWM. Pomysłodawczynią była Przewodnicząca Komisji WM. 

 
7.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji  

 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie protokół Nr 29/2023 z dn. 17.04.2023 r.   

 Protokół został przyjęty przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
8.     Zamknięcie posiedzenia; 
 

         Przewodnicząca Komisji WM zakończyła posiedzenie Komisji Współpracy Międzynarodowej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w dn. 19.06.2023 r. 

 
 
 
 
 
                
  Przewodnicząca Komisji  
                                                      Współpracy Międzynarodowej 
 
    
                                                                       dr hab. Teresa Astramowicz-Leyk, prof. UWM 
 
        
 
 
Protokołowała  
 
Karolina Nikiel 
      


